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Folketingsmedlem Per Clausen (EL) har den 3. september 2009 stillet mig føl-
gende spørgsmål nr. S 3009, som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål nr. S 3009:

"Mener ministeren ikke, at det vil være hensigtsmæssigt at begrænse hastighe-
den på Frederikssundmotorvejen til 110 km/t, sådan at unødvendig ekspro-
priation og arealinddragelse kan undgås?"

Svar:

Jeg mener, at man ved anlæg af nye motorveje som udgangspunkt skal tilstræ-
be en vejstandard, som tillader at man kan køre 130 km/t på motorvejen. Men 
samtidig skal udformningen af motorvejen ske under hensyntagen til de trafi-
kale, miljømæssige og arealmæssige forhold i det område, vejen placeres. 

Frederikssundmotorvejen er gennem åbent land kurvemæssigt dimensioneret 
til en hastighed på 130 km/t. Betjeningen af de mange byområder betyder dog, 
at motorvejen anlægges med relativt kort afstand mellem tilslutningsanlægge-
ne. Af denne årsag er den tilladte hastighed som udgangspunkt forudsat at bli-
ve 110 km/t på det meste af strækningen. Den endelige fastlæggelse af hastig-
hedsgrænserne sker i samarbejde med politimyndighederne.

Med venlig hilsen

Lars Barfoed
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